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De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a Universitații

București | Maria Teodora Busuioc, a noua pe lista anul trecut: ”Este o onoare

pentru mine sa am ocazia sa întâlnesc persoanele care se afla în miezul vieții

juridice din România, care scriu nu numai doctrina, ci și legislație”    

Maria Teodora Busuioc este unul dintre „bobocii” Facultații de Drept din cadrul Universitații din

București. Tânara este studenta din 2023 la aceasta instituție de învațamânt și face parte din galeria

primilor admiși din generația ei. La concursul susținut în vara anului trecut a obținut 86 de puncte, rezultat

care a plasat-o pe locul noua, un loc care a bucurat-o, dar în același timp a responsabilizat-o, determinând-o

sa munceasca și mai mult pentru a confirma ca este printre cei mai buni. 

„Rezultatul obținut m-a facut sa realizez, uitându-ma pe lista de candidați și pe punctajele obținute, ca voi avea

colegi deosebit de inteligenți și determinați, fapt ce, de altfel, s-a și adeverit. Cu toate acestea, simt ca spre

deosebire de alte facultați, de exemplu la Medicina, unde materia pentru examenul de admitere reprezinta un punct

de plecare pentru materiile ce vor fi predate în continuare, la Facultatea de Drept, materiile cerute pentru intrarea la

facultate, au o legatura mai degraba indirecta cu lucrurile învațate în cadrul facultații. Prin urmare, un punctaj sau

o poziție buna în clasament nu ofera un real avantaj, dar, dupa parerea mea, demonstreaza pasiune și dorința de a

reuși în domeniul ales”, subliniaza tânara.

Totodata, atrage atenția ca orice elev de liceu, care se gândește sa urmeze cursurile Facultații de Drept, trebuie sa

știe ca admiterea e probabil cea mai ușoara parte și ca munca adevarata începe abia dupa. „Trebuie sa mai știe ca

standardele sunt foarte ridicate și ca Dreptul, ca domeniu nu se aseamana cu niciuna din materiile de liceu, ceea ce

acutizeaza senzația de teama în fața unor termeni, unor formulari, unor noțiuni care suna nefamiliar și, poate,

neprietenos. Tocmai din acest motiv, satisfacția e cu atât mai mare și evoluția cu atât mai evidenta, toate

dificultațile neavând scopul de a descuraja, ci mai degraba de a pregati și de a crea așteptari conforme cu

realitatea”, apreciaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Tânara a simțit lucrul acesta în timpul primei sesiuni, despre care spune ca a fost dificila, deoarece volumul de

informații care trebuie învațat pentru un examen este foarte mare, iar metodele de învațare utilizate în perioada

liceului nu mai sunt suficiente. „Cum era și de așteptat, în prima sesiune, am facut greșeli, am învațat din ele, cum

ar fi ca daca lași ultimele 20 de pagini neînvațate din Istoria statului și dreptului românesc, care însumeaza 600 de

pagini, exact acelea îți vor fi cerute la examen”, povestește studenta.

 

 

page 1 / 3



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2024-06-24 12:55:51

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

  

Se gândește la un program de master în strainatate

Maria Teodora marturisește ca domeniul Dreptului a atras-o chiar și atunci când nu avea înca o idee bine conturata

despre ce presupune el. „M-a fascinat și ma fascineaza, privindu-l ca pe o creație complexa a logicii și gândirii

umane, o provocare de a raționa și a înțelege bazele și structura societații. Desigur, Dreptul nu a fost singurul

domeniu care m-a atras, am contemplat posibilitatea de a urma numeroase alte profesii de-a lungul gimnaziului și

liceului, inclusiv unele foarte diferite de calea pe care am ales-o în final, precum medic sau programator”,

nuanțeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

În final a optat pentru Facultatea de Drept și experiența de pâna acum i-a dovedit ca alegerea a fost una perfecta

pentru ea. „Fiind abia în anul I, nu am o idee bine conturata sau un raspuns clar la niciuna dintre aceste întrebari.

Pot spune, totuși, ca simt un real entuziasm pentru ceea ce învaț, mai ales pentru disciplinele de Drept privat, și o

atracție fața de mai multe dintre profesiile juridice, de la magistrat, la avocat și chiar diplomat. Cât despre un

program de master, mi-ar placea sa iau pentru o perioada calea strainatații pentru a avea parte de o noua aventura și

pentru a trai noi experiențe academice și culturale”, explica studenta.

Trecerea de la liceu la facultate nu a fost una simpla pentru ea. Maria Teodora Busuioc a absolvit Colegiul

Național „Gheorghe Vranceanu” din Bacau, la profilul matematica-informatica intensiv informatica. „Am avut

ocazia sa întâlnesc profesori deosebiți, dintre care țin sa o menționez în mod particular pe doamna Emilia Cloșca,

profesoara mea de economie și logica, alaturi de care m-am pregatit și pentru examenul de admitere. De asemenea,

am avut parte de colegi de clasa minunați și plini de viața, de care îmi este foarte dor și despre care știu ca vor

ajunge oameni extraordinari, atât din punct de vedere profesional, cât și personal”, detaliaza tânara.

Dar odata încheiata aceasta etapa, a trebuit sa faca o schimbare semnificativa în viața sa, chiar daca noua

experiența nu a fost simpla, plecarea de acasa, din mijlocul familiei, fiind un pas important. „Un aspect din viața

de student care a fost mult mai dificil decât ma așteptam a fost plecarea de acasa. Deși am știut înca din gimnaziu

ca, inevitabil, voi pleca la facultate într-un oraș strain, momentul plecarii a parut permanent foarte îndepartat, chiar

și atunci când îmi pregateam bagajele pentru mutarea la camin. Dincolo de dorul de casa, de tot ce îmi era

cunoscut și familiar, și provocarea unui oraș nou, a unor persoane noi și a unui domeniu complet nou, am simțit 

entuziasm în fața tuturor noilor posibilitați”, precizeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Continua sa simta acest entuziasm, fiind dornica sa învețe cât mai mult, sa descopere cât mai multe lucruri noi și

ulterior sa poata sa decida drumul profesional pe care îl va urma.

Deja are modele la care se raporteaza, fiind fascinata de faptul ca are oportunitatea de a învața de a oameni atât de

bine pregatiți. „Pentru mine a fost și este o onoare sa am ocazia sa îl cunosc pe domnul profesor Marian Nicolae,

în cadrul cursului de Introducere în dreptul civil. Fiecare curs cu dumnealui reprezinta un nou motiv de fascinație,

atât pentru materia dreptului civil pe care domnul profesor ne-o prezinta în toata complexitatea ei, cât și fața de

cunoștințele enciclopedice ale domnului profesor. La cursurile domnului profesor Marian Nicolae ma simt
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asemenea unui pitic în fața unui uriaș. Și chiar astfel sunt! Dar sunt un pitic care privește în sus și pornește visator

și plin de speranța spre înalțimi”, apreciaza Maria Teodora.

Pâna la acest moment, tânara susține ca nu a identificat decât aspectele pozitive ale Facultații de Drept din

București, despre care afirma ca sunt cu adevarat multe.

„În primul rând, atât profesorii de la curs, cât și conducatorii de seminar sunt persoane cu vasta experiența

academica, cu o reala pasiune pentru drept, pasiune pe care ne-o transmit și noua, studenților. Este o onoare pentru

mine sa am ocazia sa întâlnesc persoanele care se afla în miezul vieții juridice din România, care scriu nu numai

doctrina, ci și legislație. Este fascinant pentru mine, ca studenta în anul I, sa pot merge în pauza dintre cele doua

ore ale cursului de Introducere în dreptul civil la domnul profesor Marian Nicolae, unul dintre autorii Noului Cod

civil, pentru a-i adresa întrebari privitoare la interpretarea unui anumit articol din Cod. În al doilea rând, apreciez

comunicarea foarte buna cu studenții, precum și faptul ca ni se ofera, fie de catre facultate în mod direct, fie prin

asociațiile studențești o paleta ampla de activitați precum conferințe, concursuri, evenimente”, argumenteaza

interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

                                                         Citește și

→        Diana Maria Gogoașa, cel mai mare punctaj la examenul organizat de      Facultatea de Drept în

anul 2021: Pentru o perspectiva mai aplicata      asupra profesiilor juridice, consider ca ar fi benefica 

suplimentarea     orelor obligatorii de practica. 60, respectiv 90 de  ore pe an, nu sunt     suficiente pentru

ca un student sa-și formeze o  opinie completa  despre    profesiile juridice

→        Mihai Adelin Lungu, 90 de puncte la examen și zece pe linie: Notele      n-ar  trebui sa reprezinte un

obiectiv în sine, ci mai degraba o      consecința a  unei pregatiri serioase, constante, în care acumulezi  noi  

cunoștințe,  înveți sa faci analogii, sa raționezi și sa aplici      informația învațata  în contexte practice.

Rodul învațarii nu e nota      finala, ci bagajul  intelectual acumulat, pe care va trebui sa-l  preiei     ca atare

și sa-l  perfecționezi în viața profesionala

 →       Alexia Rizoiu, 85 de puncte la examenul organizat de Facultatea de     Drept în anul 2022:

”Cuvântul-cheie în jurul caruia îmi concentrez     activitatea de student este echilibrul. Satisfacția pe care o

obții dupa     ce ai reușit sa înțelegi înca un concept sau o instituție a  dreptului    nu se compara cu nimic

altceva; simți ca ai mai facut un  pas spre a    deveni profesionistul care îți dorești sa fii” 

→     Diana Latiș, 86 de puncte, printre primii intrați în anul 2023: ”La   aceasta facultate, cantitatea de

informație care trebuie asimilata în   timpul scurt al unui semestru este enorma, explicațiile nu sunt  

întotdeauna pe înțelesul nostru. Seminarele sunt cele care mai salveaza   cât de cât situația, în cadrul

acestora putând discuta mai aplicat   teoria predata la cursuri. Practica ne-ar fi cea mai utila”
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